
PROTOKÓŁ Nr XI/19
z XI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 8 listopada 2019 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz. 900, zakończyła się o godz. 1205

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał  Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Marka  Bobla  –  Wicestarostę  Powiatu
Siemiatyckiego,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana  Sekretarza,  kierowników
jednostek  organizacyjnych  gminy,  zaproszonych  gości,  sołtysów  
i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z X sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Rada  Gminy 14 głosami  za,  przy  obecności  14  radnych,  ustaliła  porządek obrad  
XI sesji Rady.

(w zał. na str..............prot.)

Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja  Wójta  o  pracy  między  sesjami  oraz  sprawozdanie  podsumowujące  rok

działalności.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2019-2029.
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w najem

nieruchomości na czas nieokreślony.
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Mielniku.
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej

podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2020.
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11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych.

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w życie
Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku
na terenie Gminy Mielnik.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług  
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy
Mielnik.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  innych  sposobów  udokumentowania
wykonania  obowiązków  pozbywania  się  zebranych  na  terenie  nieruchomości
nieczystości ciekłych.

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  jednorazowego  wsparcia  rzeczowego
„Wyprawka dla Mielnickiego Malucha”.

17. Ocena stopnia wdrożenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Mielnik na lata
2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023.

18. Informacja  dotycząca  analizy  oświadczeń  majątkowych  złożonych  Wojewodzie,
Wójtowi oraz Przewodniczącemu Rady Gminy.

19. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Wójt Gminy przedłożył Radzie Gminy informację będąca podsumowaniem pierwszego
roku kadencji.

Projekty, które otrzymały dofinansowanie:

1. Systemy wykorzystania odnawialnych źródeł energii w Gminie Mielnik 
Cały  projekt  dotyczy  budowy  dwóch  instalacji  fotowoltaicznych:  na  ogrodzeniu  Orlika
sportowego w Mielniku o mocy 10 kW (10,98 kWp) oraz na dachu budynku Zespołu Szkół w
Mielniku o mocy 25 kW (27,45 kWp), a także budowy jednej instalacji solarnej na dachu
budynku Zespołu Szkół w Mielniku o mocy 3,9 kW. 
Wartość projektu: 265 608,66 PLN.
Wartość przyznanego dofinansowania: 150 196,41 PLN.
Wkład własny: 115 412,25

2. Zielona energia w Gminie Mielnik
Projekt  dotyczy  budowy  instalacji  fotowoltaicznej  10  kW  (10,98  kWp)  
w oczyszczalni ścieków w Mielniku
Wartość projektu: 79 900,80 PLN.
Wartość przyznanego dofinansowania: 42 224,00 PLN.
Wkład własny: 37676,80

3. Przedszkolne Centrum Nauk w Mielniku 
Projekt  obejmuje  m.in.  realizację  zajęć  dodatkowych  dla  wychowanków  Przedszkola  w
Mielniku oraz zakup nowoczesnych pomocy dydaktycznych
Wartość projektu: 89 775,00 PLN.
Wartość przyznanego dofinansowania: 76 308,75 PLN. 
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4. Rozwój usług społecznych w Gminie Mielnik
Projekt mający na celu aktywizację seniorów poprzez utworzenie „Klubu Seniora”, w tym
realizację  różnorodnych  warsztatów  i  zajęć  w  świetlicach  wiejskich  na  terenie  Gminy
Mielnik, spotkania z lekarzami specjalistami w zakresie opieki zdrowotnej seniorów, wyjazdy
integracyjne do kina, teatru, itp.
Wartość przyznanego dofinansowania: 705 442,50 PLN.
Całkowita wartość projektu: 742 650,00 PLN.

5. Radosne maluchy w żłobku w Gminie Mielnik
Projekt ma na celu wzrost dostępności do miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 i aktywizację
zawodową ich rodziców
Wartość przyznanego dofinansowania: 235 573,75 PLN, 
Całkowita wartość projektu  307 953,75 PLN.

6. Współpraca na rzecz rozwoju wspólnej kultury lokalnej i  historii Gminy Mielnik i
miasta Wysokie

Wizyty  studyjne,  wymiana  młodzieży,  integracja  mieszkańców,  wydanie  publikacji,
opisującej historię obu regionów
Wartość złożonego wniosku łącznie 55.716,00 EURO 
Wartość dofinansowania: łącznie 50.144,40 EURO, w tym Gmina Mielnik 28.766,70 euro,
Wysokie (Białoruś) 21377,70 euro.

7. Ochrona i promocja bioróżnorodności siedlisk kserotermicznych w Gminie Mielnik
Projekt  zakłada  promocję  unikatowej  bioróżnorodności  roślinności  kserotermicznej
występującej  na  terenie  Gminy  Mielnik  poprzez  budowę  atrakcyjnej  infrastruktury
edukacyjno-  rekreacyjnej  na  Górze  Rowskiej  oraz  na  terenie  Zespołu  Przyrodniczo
Krajobrazowego „Głogi”.
Wartość projektu: 1 991 019,41 PLN.
Wartość dofinansowania: 1 692 366,49 PLN.

8. Projekt dot. zagospodarowania przestrzennego - konsultacje społeczne
W ramach projektu:

• zostały wykonane zdjęcia terenu Gminy Mielnik przez profesjonalnego fotografa,
• wdrożono system powiadamiania za pomocą wiadomości SMS,
• przeprowadzono  warsztaty  oraz  spotkania  konsultacyjne  z  mieszkańcami  Gminy

Mielnik,
• zakupiono ploter drukujący w formacie od A3 do A1,
• zakupiono oprogramowanie umożliwiające podgląd specjalistycznych map,
• planowany jest zakup sprzętu komputerowego dostosowanego do pracy na stanowisku

ds. zagospodarowania przestrzennego.
Wartość projektu: 42 400 PLN

Wnioski złożone, oczekujące na ocenę

• budowa  kanalizacji  sanitarnej  (IV  etap)  w  Moszczonie  Królewskiej  –  wniosek
odrzucony,

• zielona  energia  w  gminie  Mielnik  -  cz.  II.  Projekt  dotyczy  montażu  instalacji
fotowoltaicznych na potrzeby własne budynków użyteczności publicznej:

• Montaż instalacji fotowoltaicznej o mocy 29,64 kWp na gruncie przy budynku Urzędu
Gminy Mielnik 

• Montaż  instalacji  fotowoltaicznej  o  mocy  30,78  kWp  na  gruncie  przy  budynku
Przedszkola w Mielniku.
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Wydatki ogółem: 553 308,37 PLN.
Wydatki kwalifikowalne: 286 278,20 PLN.
Dotacja: 214 708,64 PLN.

• szkolne centrum nauk
Projekt  obejmuje  realizację  zajęć  rozwijających  kompetencje  kluczowe  uczniów  Szkoły
Podstawowej w Mielniku, doposażenie szkoły w nowoczesne pomoce dydaktyczne, realizację
wyjazdów edukacyjnych
Wydatki ogółem: 331 856,62 PLN.
Wydatki kwalifikowalne: 331 856,62 PLN.
Dotacja: 297 005,14 PLN.

• przebudowa drogi gminnej nr 109606b - ulicy Sadowej w Mielniku
Koszt realizacji zadania: 2 451 315,00 PLN,.
Wartość dofinansowania ustalona zostanie przez Podlaski Urząd Wojewódzki – (od 50%
do 80% wartości zadania).

Projekty zrealizowane bądź w trakcie realizacji

• droga  powiatowa  Mielnik  -  Mętna  -  Adamowo  na  odcinku  
o długości 1,5 km. koszt inwestycji to ponad 397 tys. zł,

• przebudowy  ulicy  Królewskiej  w  Mielniku  w  ciągu  drogi  powiatowej  nr  1784b
Radziwiłłówka – Mielnik.

Zadanie  inwestycyjne  składa  się  z  dwóch  odcinków:  1)  Przebudowa  ul.  Królewskiej  
w m. Mielnik w ciągu drogi powiatowej wraz z przebudową kanalizacji deszczowej (odcinek
długości  0,762  km),  2)  Przebudowa  skrzyżowania  ul.  Królewskiej  
z  ul.  Przemysłową  (droga  powiatowa  nr  1785B Mielnik–Mętna–  Adamowo)  w  Mielniku
(łączna dł. 0,318 km).

• zagospodarowanie terenu parku w Mielniku – odnowienie projektu 
Wydzielenie  i  zagospodarowanie  stref  w  istniejącej  przestrzeni:  strefa  odpoczynku  (m.in.
nasadzenia roślinności, miejsca piknikowe, zdrój wody pitnej, fontanna), strefa aktywności
sportowej  (m.in.  tor  do  gry  w  bule,  trampolina  ziemna),  strefa  kulturalna  (m.in.
Zagospodarowanie  zabytkowych  piwnic  na  cele  wystawiennicze,  utwardzony  plac  do
organizacji różnego typu imprez i uroczystości okolicznościowych, małe koncerty plenerowe)
Dofinansowanie z RPO 393 tyś.  zł

• przebudowa odcinka drogi gminnej nr 109615b - ulicy Białej w Mielniku
W ramach przebudowy drogi planowane jest: 

a) przebudowa drogi na odcinku ok. 525 mb
b) wykonanie konstrukcji nawierzchni drogi do kategorii ruchu KR3
c) wykonanie jezdni asfaltowej do szerokości 5,5m z poszerzeniami na łukach
d) rozwiązanie skrzyżowania dróg gminnej z powiatową
e) jednostronny ciąg pieszy
f) budowa zjazdów
g) budowa kanalizacji deszczowej, odmulenie rowów i przepustów pod zjazdami

Koszt realizacji zadania: 2 668 663,49 zł, 
Wartość dofinansowania ustalona przez Podlaski Urząd Wojewódzki – 1 316 776,71 zł 

• budowa ulicy Górnej w Mielniku
• budowa zjazdu do topoliny oraz przebudowa wjazdu do zespołu szkół
• wykonanie nawodnienia boiska głównego w Mielniku
• budowa oświetlenia i wykonanie nasadzeń na parkingu przy kościele w Mielniku
• otwarcie posterunku w Mielniku
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• wykonanie dachu na budynku szatni przy stadionie w Mielniku wraz z remontem jego
wnętrza

• montaż nowego oświetlenia hali sportowej przy Zespole Szkół w Mielniku 
• budowa altany i budynku gospodarczego przy przeprawie promowej w Mielniku wraz

z odkrzaczeniem linii brzegowej
• budowa ścieżki dydaktycznej przy Zespole Szkół
• prace nad wykończeniem chaty edukacji w Maćkowiczach (projekt został podzielony

na etapy),pierwszy przetarg został unieważniony
• poprawa  infrastruktury  bezpieczeństwa  pieszych  w  ruchu  drogowym  poprzez

przebudowę dwóch przejść dla pieszych (dofinansowanie w kwocie 24 tys.zł.)

Ponadto:
✔ Uruchomiono transport publiczny,
✔ Odnowiono pozwolenie na prace geologiczne pozwalające na odwiert 
✔ Uzyskano  grant  dot.  zagospodarowania  przestrzennego  (zdjęcia,  konsultacje,  smsy,

urządzenie drukujące, sprzęt komputerowy), 
✔ Zniwelowano ziemię u podnóża Góry Zamkowej i posadzono tam trawę,
✔ Zostały usunięte karpy w chodnikach prze ulicy Brzeskiej,
✔ Wyremontowano schody na Górze Zamkowej i Górze Uszeście,
✔ Przeprowadzono remont dachu kościoła w Niemirowie,
✔ Dokonano w terenie oceny możliwości budowy stacji narciarskiej w Mielniku,
✔ Zakup działki przy świetlicy w Moszczonie Królewskiej,
✔ Sukces Ultramaratonu Nadbużańskiego,
✔ Zbudowano kratkę ściekową przy cmentarzu katolickim,
✔ Ogrodzono  plac  Góry  Zamkowej  oraz  taras  widokowy  na  kopalnię  kredy  wraz  

z odmalowaniem ostatniego
✔ Zamontowano lampę UV eliminując zagrożenie bakterią coli,
✔ Odnowiono barierkę na kładce przy cerkwi w Koterce,
✔ Otrzymaliśmy  wytyczne  PWKZ  dotyczące  grodziska  zw.  Górą  Zamkową  

w Niemirowie,
✔ Zmodernizowano bądź wybudowano nowe oświetlenie uliczne,
✔ Altanka w Wilanowie,
✔ Rozwiązanie problemu „dzikiego” wysypiska w miejscowości Mętna,
✔ Przeprowadzono powiatowe ćwiczenia strażackie w Niemirowie,
✔ Zrealizowano zadania funduszów sołeckich.

PLANY NA PRZYSZŁOŚĆ

Drogi i ulice w Mielniku
• Przebudowa ulicy Zaszkolnej
• Przebudowa ulicy Brzeskiej
• Przebudowa ulicy Zamkowej
• Przebudowa ulicy Białej (dolnej)
• Przebudowa ulicy Miodowej
• Przebudowa ulicy Sadowej
• Przebudowa ulicy Ścianka

Drogi na terenie gminy wymagające poprawy:
• Mielnik – Adamowo
• Mielnik – Wajków
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• Mielnik – Niemirów
• Niemirów - Koterka
• Maćkowicze – droga wojewódzka 640
• Wilanowo – Telatycze
• Wilanowo – Klukowicze
• Mielnik – Radziwiłłówka
• droga wojewódzka 640 Moszczona Królewska - Koterka

Inwestycje „twarde” (poza drogami)   •  
• Deptak wzdłuż Bugu - ulica Biała – Zamkowa,
• Wyeksponowanie „Zamczyska” w Niemirowie,
• Rewitalizacja Góry Zamkowej w Mielniku,
• Dokończenie inwestycji w Maćkowiczach,
• Zmiana lokalizacji promu w Niemirowie,
• Adaptacja budynku po Strażnicy,

Inwestycje miękkie (społeczne) – do realizacji     
• promocja i monitoring transportu publicznego,
• Uniwersytetu  III  Wieku  (po  refleksjach  i  doświadczeniach  związanych  z  klubem

seniora),
• Stworzenie szlaków turystycznych,
• Rozwiązanie problemu nieefektywności prac społecznie-użytecznych,
• Wstępne rozeznanie odnośnie zasadności powołania Centrum Usług Społecznych,
• Rozwiązanie problemu os. z niepełnosprawnością – złożono wniosek na asystenta

Cele strategiczne     najtrudniejsze do realizacji  
• w dalszym ciągu staramy się kontynuować projekt „Droga do uzdrowiska”. W celu

zdobycia środków na odwiert eksploatacyjny podjęliśmy już rozmowy z marszałkiem
i wojewodą. Zostało odnowione pozwolenie na prace geologiczne,

• pozyskanie inwestora w zakresie turystyki – np. budowa hotelu,
• stok narciarski,
• centrum Mielnika,
• deptak wzdłuż rzeki Bug.

Problemy, których nie udało się do końca rozwiązać:

• poprawa  jakości  dróg  (Maćkowicze-Stankowicze,  Mielnik-Wajków,  Mielnik-
Niemirów, drogi gruntowe), nie wszystkie udało się odkrzaczyć, wyrównać, poszerzyć
etc.,

• poprawa estetyki Mielnika (wymaga większego zaangażowania, co wiąże się także z
nakładem znacznych środków finansowych),

• odkrzaczenie linii brzegowej, przynajmniej na wysokości Mielnika,
• Rubinek, kontynuacja prac związanych z zagospodarowaniem terenu wokół niego,
• działalność GOKSiR (remont, wizerunek),
• modernizacja (budowa) nowego amfiteatru w Topolinie,
• uzyskać zgody PWKZ na rewitalizację Góry Zamkowej,
• brak przedsiębiorstwa społecznego i problem z pracami społecznie-użytecznymi,
• prom w Niemirowie,
• wycinka drzew na „Wilanówce”,
• problem starorzecza w okolicach cmentarza,

Pan Marek Bobel – Wicestarosta Powiatu Siemiatyckiego
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Poinformował o inwestycjach realizowanych przez powiat. Inwestycją nr 1 jest szpital, który
jest  w trakcie  rozbudowy.  Rozbudowa jest  związana  z  potrzebą  dostosowania  szpitala  do
wymogów unijnych i ustawowych oraz rozszerzenie diagnostyki. Koszt tego zadania wraz  
z  doposażeniem  wyniesie  około  20  milionów  złotych.  Powiat  ma  ten  cel  środki  unijne,
rządowe  i  własne.  U  Pana  Premiera  Mateusza  Morawieckiego  leży  wniosek  powiatu  
o  rezonans  magnetyczny.  Koszt  takiego  urządzenia  wynosi  ok.  5  mln.zł.  i  jest  to  kwota
nieosiągalna dla siemiatyckiego szpitala. Pan Starosta stwierdził, że jest przekonany, że sprzęt
ten najpóźniej na początku 2020 roku trafi do siemiatyckiego szpitala. Rząd tworzy fundusz
modernizacji  szpitali  powiatowych i  premier  chce z  tego funduszu sfinansować rezonans.
Pomieszczenia  są  przygotowane  w  nowej  części  budynku,  budynek  zostanie  oddany  do
użytku wczesną wiosną przyszłego roku.
Planowane jest podwojenie ilości łóżek w Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym (obecnie
jest 25 łóżek). Zakład zostanie przeniesiony do nowej części szpitala, szpital będzie ubiegał
się w Urzędzie Marszałkowskim o środki na wyposażenie Zakładu. 
W szpitalnych magazynach jest mnóstwo sprzętu medycznego, który czeka na wyposażenie
rozbudowywanej  części  szpitala.  Jest  kilka  nowych  ultrasonografów  i  mnóstwo  innego,
nowoczesnego sprzętu. Jeśli szpital pozyska rezonans, a jest to pewne, jesteśmy po przetargu,
sprzęt jest już sprowadzony z Niemiec, czeka w magazynach na terenie Polski. Nie możemy
na razie podpisać umowy, ponieważ czekamy na podpis premiera.
Sprawą nr 2 dla powiatu jest szkolnictwo. Powiat prowadzi szkoły ponadgimnazjalne, w roku
ubiegłym na modernizację szkół przeznaczono ok. 12 mln.zł. Szkoły w ocenie pana starosty 
i rady powiatu są dobrze wyposażone, jest zrobiona termoizolacja budynków, obecnie trwa
wyposażanie  pracowni  w  Zespole  Szkół  Techniczychw  Czartajewie  i  Zespole  Szkół
Rolniczych w Ostrożanach w super nowoczesny sprzęt. Powiat dokłada do oświaty – w 2018r.
dołożono do subwencji 4 mln.100 zł., na rok 2020 trzeba będzie dołożyć ok. 6 mln.zł., jest to
duża  kwota  w  skali  budżetu  powiatu  siemiatyckiego.  Przez  to  ogranicza  się  możliwości
inwestycyjne powiatu.
Jeśli  chodzi  o  drogi,  to  w ubiegłej  kadencji  powiat  w ciągu 4 lat  wykonał  64 km.  dróg,
Korzystano z różnych środków – z Funduszu Dróg Samorządowych, ze środków Generalnej
Dyrekcji  Lasów  Państwowych,  ze  środków  Ministerstwa  Spraw  Wewnętrznych  
i Administracji. Powiat ma na stanie 549 km. dróg, więc to co zrobiono stanowi niewielki
procent całości. W roku 2020 rozpoczyna się budowa mostu na rzece Bug, powiat siemiatycki
jest liderem tego przedsięwzięcia. Jest to trudne i kosztowne zadanie. Most będzie kosztował
około 100 mln. zł, jest ogłoszony przetarg na jego projekt. Most w 80 % będzie finansowany
ze  środków  rządowych,  20  %  dołożą  samorządy.  Wkład  finansowy  powiatu  będzie
symboliczny, ponieważ 18 % dołożą 2 samorządy wojewódzkie, pozostała kwota przejdzie na
samorządy powiatowe i gminne. 
W skład  powiatu  siemiatyckiego  wchodzi  9  gmin  i  powiat  stara  się  równo  finansować
inwestycje drogowe w tych gminach. W 2019 r. na terenie gminy Mielnik zrobiono odcinek
drogi Mielnik-Mętna-Adamowo, w roku 2020 planowana jest dalsza część modernizacji tej
drogi.  Złożyliśmy  wniosek  do  Funduszu  Dróg  Samorządowych,  wniosek  czeka  na
rozpatrzenie. Prawdopodobnie decyzja w tej sprawie zapadnie jeszcze w tym roku. Powiat
złożył 4 wnioski o dofinansowanie, w tym dwa wnioski dotyczą Gminy Mielnik:

• droga Mielnik-Mętna -Adamowo,
• ulica Królewska w Mielniku.

Drogi  te  będą budowane wg dotychczasowej zasady 50:50.Innych dróg na terenie  Gminy
Mielnik w 2020 r. powiat nie będzie robił. Jadąc do Mielnika na sesję Pan Starosta zwrócił
uwagę na zły stan ulicy Brzeskiej. Dobrze byłoby do końca bieżącej kadencji położyć na niej
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5 centymetrową warstwę asfaltu. Powiat będzie podejmował działania aby wspólnie z Gminą
Mielnik zrobić tę drogę na odcinku przez Mielnik.
Pan Starosta  odpowiadał  na pytania  radnych dotyczące  przebiegu drogi  ekspresowej  S19,
drogi Wilanowo-Telatycze, drogi wojewódzkiej nr 60 oraz ulicy Brzeskiej w Mielniku.
W kwestii  drogi  do Telatycz należy rozmawiać z Wójtem Gminy Nurzec i  radnymi z tej
gminy.  Jeśli  chodzi  o ulicę Brzeską,  to  Powiat Siemiatycki chętnie przekaże tę  drogę dla
Gminy Mielnik. Zapewnił, że będzie czynił starania w sprawie tej drogi. Na rok 2020 powiat
złożył 4 wnioski na drogi, Nie jest to kwestia przekonania starosty czy wójta aby jakąś drogę
wpisać do budżetu. Są rządowe pieniądze na drogi, ale powiat czy gmina musi też mieć środki
w wysokości 50 %, a budżety samorządów są ograniczone. Kilometr drogi może kosztowań
nawet  ponad 2 mln.zł.,  są  to  potężne  pieniądze.  Skomplikowane są procedury  związane  
z budowa dróg, często nieuregulowany jest stan prawny działek, procedury mogą trwać do
roku czasu. Pan Starosta podał przykład planowanej przebudowy 12 kilometrowego odcinka
drogi, gdzie zajdzie potrzeba wydania 180 decyzji  dot. podziału i 180 decyzji  wojewody  
w sprawie  uregulowania  stanu prawnego drogi.  Dużo taniej  byłoby wykonanie  remontów
niektórych dróg niż planowanie ich jako inwestycji, ale nie pozwala na to konstrukcja budżetu
i konieczność zachowania pewnych wskaźników.

Pan Przewodniczący podziękował  Panu Staroście  za  udział  w sesji  i  zarządził  przerwę  
w obradach.

/po przerwie/

Do punktu 4.

W tym punkcie obrad radni nie zabierali głosu.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2019.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o następujące sprawy:
• czy wydatki dotyczą tylko wykonania projektu rewitalizacji?
• czy modernizacja zaplecza sportowego będzie prowadzona tylko własnymi środkami?
• jakich działek dotyczy wykonanie operatu szacunkowego?
• zmniejszenie planu wydatków – rozbudowa linii oświetleniowych. Co to oznacza, czy

nie doszła do skutku rozbudowa.

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik i Pan Wójt.
Wydatki  na  rewitalizację  dotyczą  tylko  sporządzenia  projektu.  Wydatki  na  modernizację
zaplecza  obejmują  wykonanie  przykrycia  dachowego,  zabudowa  klatek  schodowych,
elewacja,  wentylacja.  Sprawy wykończeniowe będą robione we własnym zakresie.  Operat
szacunkowy dotyczy określenia opłaty za trwały zarząd działki Zespołu Szkół w Mielniku –
3321 zł., wykonano inwentaryzację powykonawczą cieku Rubinek za 1200 zł. 
Odnośnie zmniejszenia planu wydatków na rozbudowę linii  oświetleniowej  Pani Skarbnik
wyjaśniła, że wynika to z faktu, że wcześniej oszczędności wkładaliśmy w ulice i oświetlenie.
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Obecnie  zostawiamy  część  środków  zostawiamy  na  przebudowę  oświetlenia  na  ulicy
Królewskiej oraz na opłacenie już zawartych umów. Pozostałe pieniądze stanowiące jakby
nadwyżkę, przesuwamy na inny cel.
Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że ciągle coś planujemy a potem z różnych przyczyn
nie  realizujemy tego do końca.  Trzeba  to  planować realnie,  bo  później  robi  się  projekty,
dokumentacje itp.

Pan  Przewodniczący  Rady zwrócił  uwagę,  że  w  Adamowie  nie  zostało  wykonane
oświetlenie.

Pani Skarbnik wyjaśniła, ze zadanie to realizowane będzie z funduszu soleckiego. 

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz stwierdził,  że  próbujemy  modernizować  budynek
zaplecza  sportowego, który nigdy nie został formalnie oddany do użytku. Nie ma pewności,
że po remoncie zostanie oddany do użytku.

Pan dyrektor GOKSiR i Sekretarz Gminy odpowiedzieli, że po to go remontujemy aby
oddać do użytku. Bez zgody nadzoru budowlanego nie wejdą tam ludzie. Trudno jest dzisiaj
mówić o decyzji z 2006r. i wyjaśniać z jakiego powodu budynek nie został zgłoszony do
użytku.

Komisje  Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019r.  pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XI/72/19 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 6.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2019-2029.

Komisje  Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019r.  pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na
lata 2019-2029.

Rada  Gminy  10  głosami  za,  1  głosie  sprzeciwu  i  3  głosach  wstrzymujących  się,
podjęła uchwałę nr XI/73/19 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2019-2029.

(w zał. na str.........prot.)
Do punktu 7.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
bezprzetargowe oddanie w najem nieruchomości na czas nieokreślony.

Komisje  Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019r.  pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe  oddanie  w  najem
nieruchomości na czas nieokreślony.
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/74/19 
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe oddanie  w najem nieruchomości  na  czas
nieokreślony.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 8.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy
położonej w Mielniku.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał dlaczego ulica ma się nazywać Słoneczna.

Pan Sekretarz odpowiedział, że taki był wniosek i został on pozytywnie zaopiniowany przez
radę sołecką Mielnika.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Mielniku.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/75/19 
w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Mielniku.

(w zał. na str.........prot.)ia n

Do punktu 9.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od
nieruchomości. Poinformował o wprowadzonych przez Komisje Rady zmianach do projektu
uchwały.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/76/19 
w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.

(w zał. na str.........prot.)i

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny żyta za okres
11  kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia  podatku  rolnego  na  rok  podatkowy  2020.
Poinformował,  że  Komisje  Rady  obniżyły  proponowaną  prze  Wójta  cenę  skupu  żyta
przyjmowaną do podatku rolnego z kwoty 45 zł./q do kwoty 40 zł./q. Stawka ministerialna
wynosi 58.46 zł/q.

Pan Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  mając  na  uwadze  słabe  klasy  ziemi  w  gminie,
panującą  suszę  oraz  niską  cenę  skupu  żyta  radni  opowiedzieli  się  za  utrzymaniem
dotychczasowej stawki podatku.
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Pan radny Jerzy Weremjewicz stwierdził, że radni pozostawiają na rok przyszły te same
stawki podatku i jednocześnie szukają w budżecie pieniędzy na różne cele, między innym
drogi. Gdzie je w takim razie można znaleźć? Stwierdził, że nie możemy z podatkami stać 
w miejscu, bo potem trzeba będzie jednorazowo podnieść je znacznie wyżej. Skąd mamy brać
pieniądze np.  na  drogi? Biorąc na ten  cel  kredyty pozostawimy je  przyszłym radnym do
spłacenia.

Pan radny  Zdzisław  Szarek -  kredyt  na  infrastrukturę  drogową  należy  brać.  Stan  dróg
rzutuje na działalność gospodarczą, turystykę, wizerunek gminy, który może przyciągnąć do
nas potencjalnych inwestorów. Należy korzystać z możliwości  dofinansowania dróg przez
państwo w wysokości 50% ich wartości. Na to warto wziąć kredyt, oczywiście zadłużać się
należy w granicach rozsądku.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz - podniesienie podatku o 5 zł. będzie miało bardzo duży
wydźwięk, że oto znowu sięgamy do kieszenie swoich mieszkańców. Czy tak nam uratuje to
budżet?

Pan radny Kamil Zalewski stwierdził, że skoro gmina idzie w turystykę, to może należy
poszukać podatków w turystyce.

Na salę obrad przybyli przedstawiciele Sztafety Niepodległości Wileńskiego Hufca im. Maryi
Pani  Ostrobramskiej  ze  Lwowa  do  Wilna.  Sztafeta,  pod  wodzą  komendanta  hufca,  
a jednocześnie proboszcza parafii katolickiej w Tobolsku na Syberii, ks. Dariusza Stańczyka
wystartowała ze Lwowa 6 listopada br., do Wilna dotrze 11 listopada, po przebiegnięciu 1010
kilometrów.  Trasa  Sztafety  przebiega  m.in.  przez  Horodło,  Kodeń,  Pratulin,  Mielnik,
Narewkę,  Sokółkę,  Różanystok,  Giby,  Soleczniki,  Zułów,  Podbrodzie  i  Niemenczyn.  
W Sztafecie biegnie 27 Polaków z Litwy, po drodze dołączają do nich biegacze z rożnych
części Polski. Uczestnicy sztafety chcą uczcić 101 rocznicę Odzyskania Niepodległości oraz
450-lecie zawarcia Unii Lubelskiej i Orlęta Lwowskie. 
Ks. Dariusz Stańczyk przekazał Panu Wójtowi symboliczne pamiątki oraz życzył obecnym na
sesji podejmowania mądrych i zgodnych decyzji.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w naszej gminie Wójt występuje z propozycją obniżenia
stawki  podatku,  w  sąsiednich  gminach  wójtowie  tego  nie  robią  i  dlatego  są  stawki
ministerialne.  Należy  pamiętać  o  tym,  że  gdyby Wójt  z  taką  propozycją  nie  wystąpił,  to
byłaby stawka ministerialna w kwocie 59 zł. 

Pan radny Leszek Karbowski wyraził zadowolenie z faktu, że wójt i rada wspólnie działają
na  korzyść  rolników.  Rolnictwo  w  naszym  powiecie  jest  szczątkową  działalnością
gospodarczą.
Pan radny Wiesław Remesz stwierdził, że grunta w gminie są słabe, jest sucho, dodatkowo
zwierzyna leśna niszczy uprawy rolnikom.

Pan radny Jerzy Weremjewicz potwierdził  stanowisko Pana Remesza w kwestii  trudnej
sytuacji rolników, wyraził jednak obawę, że jeżeli będziemy zaciągać duże kredyty to aby
spłacić je, wcześniej czy później trzeba będzie podnieść podatki.

Pan  Przewodniczący  Rady udzielił  wyjaśnień  w  kwestii  szacowania  szkód  łowieckich.
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Poinformował, że w sytuacji kiedy rolnicy nie zgadzają się z szacowaniem szkód przez kola
łowieckie, to odwołują się do Nadleśnictwa. W Nadleśnictwie jest powołana do tego komisja,
która szacuje szkody już bez udziału koła. Wysokość odszkodowania jest ustalana w drodze
decyzji wydanej przez nadleśniczego.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do
ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2020. Cenę żyta obniżono do kwoty 40 zł/q.

Rada Gminy 13 glosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr
XI/77/19  w  sprawie  obniżenia  ceny  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej  podstawą  do
ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2020.

(w zał. na str.........prot.)i

Do punktu 11.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od środków transportowych. Podatki nie były podnoszone od 2015 roku.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o kwotę wzrostu podatku.

Pan Skarbnik poinformowała, że będzie to 3% wzrost podatku.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę 
nr XI/78/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

(w zał. na str.........prot.)i

Do punktu 12.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji
dotyczącej wprowadzenia w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w życie Polityki
Zarządzania Konfliktem Interesów.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/79/19 
w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wprowadzenia  w  życie  Polityki  Zarządzania
Konfliktem Interesów.

(w zał. na str.........prot.)
/po przerwie/

Do punktu 13.



13

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.
Najistotniejsze zmiany to zwiększenie częstotliwości odbierania odpadów w okresie letnim
oraz  konieczność  segregowania  śmieci  przez  wszystkich  od  1  stycznia  2020r.  Będzie  to
kontrolowane przez odbierających śmieci. Jeśli ktoś, mimo tego obowiązku, będzie oddawał
śmieci niesegregowane, to zapłaci za to czterokrotność ustalonej odpłatności.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  o  zapis  par.2  rozdz.2  dotyczący  nałożonego  na
właścicieli nieruchomości obowiązku uprzątania z części nieruchomości służących do użytku
publicznego. Kogo to będzie dotyczyło?

Pan Sekretarz Gminy – ustawa mówi wyraźnie, że jeżeli posesja dotyka bezpośrednio do
chodnika, to właściciel tej nieruchomości ma obowiązek odśnieżać, sprzątać błoto, usuwać
wszystkie nieczystości, utrzymywać w należytym stanie. Jeśli chodnik oddziela od posesji pas
zieleni, to ten obowiązek należy do zarządcy drogi. Często tak jest, że nie wszyscy właściciele
nieruchomości,  których dotyczy ten obowiązek, robią to. W takiej  sytuacji  trzeba od nich
egzekwować ten obowiązek. 

Pan radny Kazimierz Tobota zwrócił uwagę na fakt, że osoby na stałe nie zamieszkujące 
w Mielniku, nie wywiązują się z tego obowiązku.

Pan  Przewodniczący  Rady zaproponował  aby  o  takich  sytuacjach  informować
dzielnicowego.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że drugim  problem związanym ze śmieciami jest
zwiększona  częstotliwość  ich  odbioru.  Jest  z  tym  problem,  bo  jest  wiele  gospodarstw
jednoosobowych,  gdzie  produkcja  śmieci  jest  znikoma  (zwłaszcza  zimą).  Z  czego
częstotliwość wynika i czy jest możliwość odstąpienia od niej?

Pan  Sekretarz poinformował,  że  zwiększona  częstotliwość  odbioru  odpadów  wynika  że
zmiany  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  i  nie  podlega  negocjacji.
Zmienia się również podstawa ustania wynagrodzenia za odbieranie odpadów komunalnych
od  właścicieli.  Prawdopodobnie  będziemy  płacili  za  kilogramy  wytworzonych  odpadów
komunalnych, do tej pory tak nie było.

Pan Wójt - nie ma możliwości robienia wyjątków w odbiorze śmieci. Zasady są jednakowe
dla wszystkich,  nie  ma jednak obowiązku częstszego wystawiania  śmieci,  co nie  zwalnia
mieszkańców z płacenia za nie.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  poruszył  sprawę  odbioru  żużla  i  popiołu  po  węglu.
Proponował wcześniej aby gromadzić to u siebie, a ZGK raz na jakiś czas (np. raz na kwartał)
odbierała to za odpłatnością. Zapytał również czy odpady zielone są wkalkulowane w cenę.

Pan Wójt  odpowiedział,  że kwestia wywozu żużlu i popiołu została rozwiązana zgodnie  
z sugestią Pana radnego i tak to działa. Odpady zielone są wkalkulowane w cenę, nie zależnie
od tego czy ktoś je oddaje czy nie.
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Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że ludzie nie mają wiedzy na ten temat trzeba taką
informację upowszechnić. 

Pan Sekretarz poinformował, że przy następnym odbiorze śmieci przy każdym opróżnionym
pojemniku zostanie dołączona informacja na temat odbioru żużlu i popiołu.
Należy zastanowić się nad kwestią odbierania odpadów z domków letniskowych, których na
terenie gminy jest  bardzo dużo. Domki te nie  są objęte  powszechnym systemem i jest  to
zadanie  dla  Rady  aby  podjąć  odpowiednie  decyzje  w  tej  sprawie.  Jest  teraz  możliwość
ustalania  ceny  dla  nieruchomości,  które  są  użytkowane  tymczasowo.  Radni  powinni
przemyśleć jak to zrobić.

Pan Wójt -  możemy posiłkować się uchwałą podjętą przez Radę Gminy Sarnaki, tam robią
to w sposób ryczałtowy.

Pan Przewodniczący  Rady  -  trzeba  zastanowić  się  nad  tym problemem i  jakieś  opłaty
wprowadzić.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  co  będzie  z  dużymi  pojemnikami,  czy  nadal
pozostaną?

Sekretarz  Gminy –  duże  pojemniki  ustawione  są  dla  wygody  mieszkańców.  Jeśli  po
przetargu okaże się, że śmieci tych będzie bardzo dużo, to cena będzie odpowiednio wyższa.

Pan dyrektor ZGK wyjaśnił, że za duże pojemniki do tej pory nie płaciliśmy. Każda dostawa
śmieci jest ważona, jeśli dojdzie opłata za ilość, to cena wzrośnie i uderzy to w mieszkańców.
Pan  radny  Witold  Pawluczuk zapytał  jak  będzie  z  odbiorem  śmieci  z  cmentarzy
parafialnych.

Pan dyrektor ZGK odpowiedział, że parafie maja umowy podpisane z PUK w Hajnówce
płaca za odbiór śmieci.

Pan radny Jerzy Weremjewicz stwierdził, że najlepsze byłoby rozwiązanie tonażowe – kto
ile zdał śmieci, za tyle zapłaci.

Pan  Sekretarz  przytoczył  zapisy  rozdz.6  Regulaminu,  mówiącego  o  obowiązku
utrzymywania zwierząt domowych.

Komisje  Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/80/19 
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 14.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  szczegółowego sposobu i
zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Mielnik.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał co z oponami od ciągników.

Pan  Sekretarz  Gminy odpowiedział,  że  gospodarka  komunalna,  to  nie  jest  gospodarka
rolnicza. Opona od ciągnika nie jest odpadem komunalnym tylko odpadem rolniczym.

Pan radny Tobota nie zgodził się z tym stwierdzeniem. Stwierdził,  że zapisy w uchwale
dotyczące opon powinny zostać bardziej doprecyzowane.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz stwierdził,  że prawo nie zabrania osobie nie będącej
rolnikiem nabyć ciągnik, więc pojęcie, że opony od ciągnika nie są odpadem komunalnym
jest według niego niewłaściwe.

Pan dyrektor ZGK wyjaśnił, że nie ma problemu z odbieraniem opon na PSZOK, tylko nikt
ich  nie  przywozi.  Wszystkie  niekomunalne  rzeczy,  które  są  przywożone  na  PSZOK,
odbierane za odpłatnością. 

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju wyjaśnił, że cały
system odbioru odpadów dotyczy gospodarstw domowych i odpadów komunalnych. Opona 
z  ciągnika,  czy  przednia  czy  tylna,  nie  ma  nic  wspólnego  z  gospodarstwem  domowym.
Natomiast samochód osobowy, w XXI wieku, jest jak gdyby pierwszą potrzebą człowieka.

Pan  Przewodniczący  Rady zaproponował,  aby  przegłosować  uchwałę  w  przedstawionej
wersji a następnie skonsultować się z prawnikami w sprawie wyjaśnienia spornych kwestii.
Temat  ten  powinien  wypłynąć  wcześniej,  na  posiedzeniu  komisji.  Jeśli  zapisy  okażą  się
błędne, to na następnej sesji poprawimy podjętą dziś uchwałę.

Komisje  Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie gminy Mielnik.

Rada  Gminy  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  podjęła  uchwałę  
nr  XI/81/19 w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)
Do punktu 15.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia innych sposobów
udokumentowania  wykonania  obowiązków  pozbywania  się  zebranych  na  terenie
nieruchomości nieczystości ciekłych.

Pan radny Leszek Karbowski  zapytał  czy  rolnik  posiadający  beczkowóz  może z  niego
korzystać.
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Pan Sekretarz odpowiedział, że nie i rolnicy od dawna o tym wiedzą.

Pan radny  Jerzy  Weremjewicz stwierdził,  że  wielu  rolników na  terenie  gminy  posiada
beczkowozy. Trzeba zwiększyć dotację na budowę oczyszczalni w gminie, szczególnie tam,
gdzie ni e ma kanalizacji.

Pan dyrektor ZGK poinformował, że tylko 10 % szamb jest wywożonych w stosunku do
zużycia wody.

Pan radny Kamil Zalewski stwierdził, że w Mielniku kanalizacja została wybudowana za
gminne środki a mieszkańcy innych wsi muszą płacić za wywóz nieczystości płynnych lub
budować własne oczyszczalnie.

Pan Przewodniczący  Rady przypomniał,  że  przy  obowiązujących  zasadach  dotyczących
wskaźnika zamieszkania nie jesteśmy w stanie przeforsować budowy kanalizacji w innych
miejscowościach. 

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt   uchwały  w  sprawie  określenia  innych  sposobów  udokumentowania  wykonania
obowiązków pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/82/19 
w  sprawie  określenia  innych  sposobów  udokumentowania  wykonania  obowiązków
pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości nieczystości ciekłych.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 16.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  jednorazowego
wsparcia rzeczowego „Wyprawka dla Mielnickiego Malucha”.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 6 listopada 2019 r. pozytywnie zaopiniowały
projekt  uchwały w sprawie udzielenia jednorazowego wsparcia rzeczowego „Wyprawka dla
Mielnickiego Malucha”. Kwotę wsparcia ustalono w wysokości 1000,00 zł.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XI/83/19 
w  sprawie  udzielenia  jednorazowego  wsparcia  rzeczowego  „Wyprawka  dla  Mielnickiego
Malucha”.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 17.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił ocenę stopnia wdrożenia Programu Ochrony Środowiska
dla Gminy Mielnik na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 18.
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Pan Przewodniczący Rady poinformował o analizie  oświadczeń majątkowych dokonanej
przez Podlaski Urząd Wojewódzki i przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach.

(w zał. na str.........prot.)

Do punktu 19.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z poprzedniej
sesji.

(w zał. na str...............prot.)
Do punktu 19.

Pan  Wójt przedstawił  informację  o  podmiotach  na  terenie  Gminy  Mielnik  w  których
wykonywana  jest  kara  ograniczenia  wolności  oraz  prace  społecznie  użyteczne  i  opinię
Prezesa Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim
W 2020  r.  Sąd  Rejonowy  przewiduje  następujące  potrzeby  dotyczące  kary  ograniczenia
wolności i pracy społecznie użytecznej w Gminie Mielnik: 

• przewidywana liczba skierowań skazanych - 10
• przewidywana liczba miesięcy pracy w przeliczeniu na jednego skazanego -3
• przewidywana liczba godzin pracy jednego skazanego w wymiarze miesięcznym-30
• łączna liczba godzin pracy w przeliczeniu na jednego skazanego -90

Pan Michał  Baranowski  jako  małżonek  osoby  prowadzącej  działalność  transportową  na
terenie Gminy Mielnik stwierdził,  że radni lekka ręką podnieśli o 3 % stawki podatku od
środków transportowych. Z drugiej strony rolnicy są chronieni, chociaż to właśnie rolnicy  
a nie przedsiębiorcy mają dopłaty do prowadzonych gospodarstw. Poprosił aby w przyszłości
podejść sprawiedliwie do kwestii podatków dla wszystkich grup podatników.

Pan Franciszek Hruświcki sołtys Tokar zapytał kto wywiezie gruz po ogrodzeniu i dlaczego
do końca nie został rozebrany parkan.
Poruszył  również  kwestię  odśnieżania  chodników,  które  potem  są  zasypywane  przez
odśnieżające  jezdnię  pługi,  zapytał  również  o  kwestie  płukania  kredy  na  oponach
wyjeżdżających z kopalni samochodów.

Pan  Tadeusz  Szeweluk –  dyrektor  ZGK  odpowiedział,  że  gruz  zostanie  sprzątnięty,
natomiast parkanu rozebrano tyle, ile wskazał wykonawca. Jeśli będzie potrzeba usunięcia
większej części parkanu, zostanie to zrobione.
Jeśli chodzi o kredę to, to porozumienie z zakładami kredowymi w sprawie spłukiwania kredy
z opon było zawarte na rok czasu i umowa już wygasła.

Pan Łukasz Bajena – sołtys sołectwa Mielnik poruszył kwestie błąkających się po Mielniku
psów, przez co dzieci boją się chodzić do szkoły. Dzielnicowy powinien zająć się tą sprawą.

Pan  Kazimierz  Tobota odniósł  się  do  sprawy  oczyszczenia  kratki  na  parkingu  przy
cmentarzu.  Pochwalił,  że  zostało  to  zrobione.  Trzeba  jeszcze  przy   wjeździe  na  parking
wstawić pięciocentymetrowy próg, co zapobiegnie nanoszeniu wody z kredą na parkin.

Pan dyrektor ZGK poinformował, że jest to powiatowa droga i nie możemy wykonywać
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przy niej żadnych prac bez zgody powiatu. Zapewnił, że kiedy jest oczyszczona kratka, maź
kredowa nie będzie już osadzała się na parkingu.

Pan Marcin Czerwiński – z-ca Wójta Gminy poinformował o wyjeździe seniorów do Teatru
Dramatycznego  w  Białymstoku.  Poprosił  sołtysów  i  radnych  o  odebranie  plakatów
informujących o tym wydarzeniu i rozplakatowaniu ich w swoich miejscowościach. Wyjazd
do teatru jest bezpłatny, nabór do Klubu Seniora jest otwarty i kto jeszcze nie zapisał się,
może to zrobić.

Pan  Tomasz  Gorochowicz –  kierownik  referatu  w  UG  poinformował  o  zmianie  zasad
dotyczących montażu paneli fotowoltaicznych. Wiosną zbieraliśmy ankiety od chętnych do
udziału w tym projekcie. Obecnie zasady są zupełnie inne, niż zapowiadało się to wiosną.
Gmina składa wniosek o dotację,  która będzie przyznawana w formie grantu dla każdego
zakwalifikowanego  uczestnika  projektu.  W  gestii  właściciela  nieruchomości  będzie
znalezienie sobie wykonawcy, przedstawienie do gminy rachunków za wykonaną i dopiero
wtedy nastąpi zwrot poniesionych nakładów. Maksymalne dofinansowanie jest w wysokości
do  85  %,  żeby  zwiększyć  szanse  na  dofinansowanie  jest  punktowane  obniżenie
dofinansowania..  Ankiet  potencjalnie  chętnych  zebraliśmy około  270,  do  programu może
zakwalifikować się  około 100 osób.  Jest  to  program dotyczący gospodarstw domowych,  
w  projekcie  nie  będą  mogły  wziąć  udziału  osoby  prowadzące  działalność  gospodarczą  
i rolnicy.
W najbliższym czasie UG będzie kontaktować się z osobami które złożyły ankiety, odbędzie
się  również,  odbędzie  się  również  ogólne  spotkanie  zainteresowanych  osób.  Dokładne
warunki programu nie zostały jeszcze ogłoszone, na razie są ogólne informacje na ten temat.

Pan  radny  Kamil  Zalewski zapytał  o  instalację  lamp  oświetleniowych  na  Koterce.
Stwierdził,  że  większość  zamierzeń  przedstawianych  przez  Pana  Wójta  dotyczy  samego
Mielnika, mało jest propozycji dla sołectw.

W  sprawie  oświetlenia  odpowiedzi  udzielił  Pan  Gorochowicz.  Poinformował,  że  na
oświetlenie uliczne na Koterce jest robiony projekt, zostanie tam zainstalowane 4 - 5 lamp.
Robione są również projekty dotyczące innych miejscowości.

W sprawie  zamierzeń gminy  Pan Wójt odpowiedział, że wskazał pewne priorytety, radni
mogą je zaaprobować lub nie. Priorytetem Wójta jest to co przedstawił, w przyszłym roku
pojawią się kolejne zadania.  Mielnik wcześniej  traktowany był po macoszemu, większość
środków kierowano do sołectw.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  nie  skupia  się  tylko  na  Mielniku,  dostrzega  potrzeby  innych
miejscowości.  Pan Wójt  był  we wszystkich  świetlicach  i  może powiedzieć,  że  są  dobrze
wyposażone i  niektóre rzeczy w nich  robi  się  na siłę.  W Tokarach jest  potrzeba budowy
strażnicy OSP, ale na ten cel nie mamy na razie pieniędzy. Wskazane w wystąpieniu Wójta
działania  długofalowe mogą przyczynić się do rozwoju gminy,  wpłynąć na nowe miejsca
pracy. Pan Wójt stwierdził, że czeka na propozycje radnych w kwestii działań długofalowych.
Podał  przykład  projektu  dotyczącego  bioróżnorodności,  który  jest  efektem wielokrotnych
spotkań Wójta i zastępcy z Marszałkiem Województwa. Były to długie i trudne rozmowy.

Pan radny Paweł Pura poprosił o posprzątanie w Maćkowiczach rozbitego ogrodzenia .
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Pan Wójt zaprosił zebranych na obchody Święta Niepodległość 11 listopada, godz. 12:00  
w parku w Mielniku.

Do punktu 21.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XI  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


